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rondlopen; goed voor een dagproductie van 45,6 liter, gemiddelde levensproductie van 123.837 kg, gemiddeld 94 celge-
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Beste leden, 
 

Na een lange tijd, waarin droogte het pro-
bleem was, zijn we eindelijk weer in een peri-
ode beland waar de regen in ieders geval zorgt 
dat het gras weer is gaan groeien en menig 
melkveehouder inmiddels druk doende is om 
de laatste snee te winnen. Gelukkig weer eens 
een probleem dat zonder menselijk ingrijpen 
door de natuur geregeld wordt. 
We leven met z’n allen in een roerige en on-
stuimige wereld en gelukkig is daar de Triple-
A-vereniging die in deze wereld blijft bestaan 
om te doen waar we ooit voor is opgericht, 
middels Triple-A ‘gewoon’ blijven werken aan 
het fokken van functionelere koeien. Maar is 
dit wel zo gewoon vragen we ons ook wel eens 
af?! En helaas is het antwoord misschien wel 
“Nee”. Er zijn in deze wereld nu simpelweg 
ook meer mensen die leven van problemen en 
het in stand houden daarvan, dan dat ze leven 
van het oplossen daarvan. Ooit zei een verte-
genwoordiger mij eens: “als je als boer van 
elke erfbetreder zijn ‘ puntjes op de i ’ koopt 
weet je één ding zeker; aan het eind van het 
jaar is jouw portemonnee leeg en die van alle 
erfbetreders is vol!” En natuurlijk zit er een 
kern van waarheid in dat in fokkerij en ma-
nagement verschuivingen zijn geweest van het 
behandelen van acute problemen naar de pre-
ventie ervan, toch is het nog steeds zo dat het 
verdienmodel van velen vasthangt aan pro-
blemen. De ideale wereld die wij allen mis-
schien nog wel eens voor ogen hebben, met 
gezonde, goede functionele koppels koeien, 
die goed produceren, bieden namelijk geen 
verdienmodel voor veeartsen, adviseurs, fok-
kerijspecialisten en verkopers van poedertjes 
en pilletjes. 
Gelukkig hebben gebruikers van Triple-A allen 
in meer of mindere mate iets wat hen ver-
bindt, namelijk, het zelf kunnen nadenken, het 
geloven van eigen ogen en de daadwerkelijke 
oorzaak van problemen zien en willen zien. En 
die kijk op koeien, kijk op management geeft 
deze mensen veelal een voorsprong op won-
derdokters die van problemen leven. Waar KI’s 
al jarenlang over breedte in koeien praten 
maar ondertussen nog steeds in de index rat-

race deelnemen en een groot deel niet functi-
onele stieren inzetten, zien we in onze vereni-
ging en bij gebruikers van Triple-A gelukkig 
bewustere keuzes op het vlak van stiergebruik. 
 

 
 

Of zoals wijlen Wally Lindskoog van Arlinda 
Holsteins het eens zo mooi citeerde, “als de 
stier de kwaliteiten die een koe nodig heeft 
niet geeft, zal de goede fee het in ieder geval 
niet doen”. Oftewel, blijven kijken naar koei-
en, naar de kwaliteiten die een koe nodig 
heeft om nakomelingen te geven die qua func-
tionaliteit beter zijn dan zijzelf en dit via stier-
gebruik toevoegen. Om uiteindelijk zo de ge-
wenste vorm te krijgen die de betere functie 
mogelijk maakt. 
Na droogte komt regen, na regen komt zonne-
schijn, en ondanks een onstuimige wereld la-
ten we als melkveehouders blijven doen waar 
we goed in zijn, het melken en fokken van bes-
te koeien. En vooral ook hier trots en plezier 
uithalen, want dat hebben we hard nodig! Ik 
wens jullie allen een beste laatste snee, en 
wanneer die onder zeil zit, tot ziens op de 
jaarvergadering! 

Jeroen van Maanen 
 

 
Jaarvergadering 2022 
 

Dit jaar staat de jaarvergadering van de Triple-
A-vereniging voor zaterdag 12 november ge-
pland in Zalencentrum De Klok te Ruinerwold. 
Details hierover zullen in de officiële uitnodi-
ging komen te staan die spoedig aan de leden 
wordt verstuurd. 
Als gastspreker dit jaar komt Teun Verhoeven 
een presentatie houden. Met als titel ‘Balans 
en verantwoordelijkheid in bedrijfsvoering’ 
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beloofd het een uiterst interessante en zeker 
ook actuele lezing te worden. 
Verhoeven was een van de eerste veehouders 
in Nederland waar Jan Schilder kwam te analy-
seren. Nog steeds maakt hij gebruik van aAa 
en de filosofie achter het systeem past hij da-
gelijks toe in het management van het 2300 
melkkoeien grote bedrijf Twin Oak Dairy in 
Ohio. De geïmmigreerde Brabander produ-
ceert de melk volgens het concept waar die-
renwelzijn en sociale verantwoordelijkheid in 
acht wordt genomen. 
 

Gastspreker Teun Verhoeven runt het bedrijf Twin Oak 
Dairy in Ohio volgens het concept van dierenwelzijn en 
sociale verantwoordelijkheid. 
 

Voor de middag staan er twee bedrijfsbezoe-
ken gepland. We zijn welkom op het bedrijf 
van de familie Wever te Ruinerwold, die dit 
jaar vier nieuwe honderdtonners bijschreven. 
Daarnaast kan iedereen ook de fantastische 
veestapel van de gebroeders Evert en Koop 
Hoorn in Ruinerwold bewonderen. 
 

 
Genieten bij Mooijman en Roelofs 
 

Op 4 april had de Triple-A vereniging een hele 
mooie dag georganiseerd op twee top bedrij-
ven in Groningen, in de ochtend Mooijman in 
Westerwijtwerd en Roelofs in Westeremden 
stond voor de middag geprogrammeerd. 

Familie Mooijman Westerwijtwerd 
De familie Mooijman is in 1999 vanuit Alphen 
aan de Rijn naar Westerwijtwerd verhuisd. Nu 
zitten Wim en Suzan met hun zoontje Sef en 
dochtertje Ize op de boerderij en vader Ton en 
moeder Magda wonen in het dorp. Mooijman 
was een van de eerste bedrijven waar Jan 
Schilder kwam te analyseren. 
Met een rollend jaargemiddelde van 15.378 
kilogram melk per koe behoort Mooijman tot 
de absolute top van de Wereld. Ook de 53 
honderdtonners (waarvan er 13 op deze dag 
te zien waren) en maar liefs 14 tientonners 
maken indruk op menig liefhebber. Leuk detail 
is dat van alle honderdtonners, 8 de eigen ge-
fokte Shottle-zoon Blauw’s Shottle als vader 
hebben. 
Het filmpje van de 17 honderdtonners bij 
Mooijman is al eerder gemaakt en veelvuldig 
bekeken op internet, maar nu was het de mo-
gelijkheid om zelf 13 honderdtonners in le-
vende lijve te zien, plus natuurlijk de rest van 
het perfect gerunde bedrijf van de familie 
Mooijman. 
 

 
 

In de presentatie door Wim Mooijman klonken 
de cijfers en bedrijfsresultaten als muziek in de 
oren. Zo was de productie bij afvoer gemid-
deld 74.076 kg melk. De voerefficiëntie van 
1,76 kilogram melk per kilogram droge stof en 
256 kilogram melk per kilogram fosfaat waren 
ook klinkende kengetallen. Zeker binnen de 

Recentelijk liefs 19 honderdtonners bij Mooijman op de foto. 
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huidige problematiek, zijn dit optimale kenge-
tallen, maar zoals velen waarschijnlijk wel we-
ten heeft de landbouw met een ander pro-
bleem te maken. Dat je goede prestaties levert 
en het toch niet goed kunt doen volgens een 
selecte groep, is mede de reden dat de familie 
Mooijman in Canada is gaan boeren. 
Naast het goede management ondersteunt 31 
jaar gebruik van aAa ook de geweldige resulta-
ten bij Mooijman. 
 

 
 

 
 

Vol passie en trots verteld Wim Mooijman tussen zijn 13 
honderdtonners die nog op het bedrijf rondlopen hoe 
deze groep dames presteert; samen zijn ze goed voor 
een dagproductie van 45,6 liter, gemiddelde levenspro-
ductie van 123.837 kg, gemiddeld hebben ze 94 celgetal 
en 86 punten voor algemeen voorkomen (2 excellent). 
 

Uit het stiergebruik blijkt ook dat men graag 
betrouwbare stieren inzet en niet bang is be-
wezen koeien via dekstieren een kans te ge-

ven. Meest voorkomende vaders zijn: Talent, 
Blue Shot, MrBurns, Windbrook, Aladdin, Pit-
bull, Impression, Malki, Commander, Mogul en 
Buckstar. Het huidig stiergebruik omvat stie-
ren als: Epic, Malcolm, Silver, Bart, Mr Burns, 
Brewmaster, Miller P, Pepper, Outlaw en Black 
Angus. 
aAa is een goede leidraad om juiste combina-
ties te maken en zo balans van alle kwaliteiten 
in de koeien te houden. Als ze elke lactatie 
meer gaan geven, loop je dankzij aAa minder 
snel tegen lichamelijke beperkingen op. 
 

 
 

Bij Mooijman kon men ook nog even de toe-
komst stier Sylvester bewonderen. De Silver-
zoon uit een hele goede Wellness, die op haar 
beurt uit een Starleader grootmoeder komt, 
heeft aAa 546 en staat bij KI Samen. 
 

Ook via deze weg wensen wij de familie 
Mooijman heel veel succes in Canada. 
 

 
Wim en Ton Mooijman ook aanwezig bij het tweede 
bedrijf van de dag, die van Roelofs. 
 

Familie Roelofs Westerenden 
De familie Roelofs is naar Westeremden ver-
huisd nadat het oorspronkelijke bedrijf in 
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Aerdt, ten zuidoosten van Arnhem voor na-
tuurbeheer van uiterwaarden in aanmerking 
kwam. 
 

 
 

Het prachtige bedrijf van de familie Roelofs 
omvat een veestapel van ruim 300 melkkoei-
en, die op 5-01 jaar en 2x daags melken 
11.600 kg melk met 4,36% vet en 3,57% eiwit 
produceren. Bij binnenkomst straalde er heel 
veel rust uit van de veestapel en de familie 
Roelofs. 
Evenals bij Mooijman is de stal uitgerust met 
zand in de boxen en mede hierdoor impo-
neerde de schone koeien met een prachtige 
conditie. Over de afgelopen 3 jaar is het ver-
vangingspercentage slechts 15%. 
 

 
 

Heel indrukwekkend waren alle Ricol-dochters 
die aan de welk waren en in het linker gedeel-
te van de stal stonden. 
Samen met het jongvee, heeft Roelofs 145 
dochters van hun eigenstier Ricol! Deze zoon 
van Mascol uit een Olympic x Ronald is het 
toonbeeld van balans getuige zijn aAa 561243 
code. 
Meerdere Ricol-dochters stonden altijd hoog 
in de Nederlandse ranglijst van de CRV-
jaarstatistieken. Voor deze dag had de familie 

Roelofs de twee beste Ricol-dochters apart 
gehouden, waarvan Laura 284 de moeder is 
van het Bonum-stiertje dat naar GGI is gegaan. 
 

 

Ricol (Mascol x Olympic x Ronald) toonbeeld van balans 
getuige zijn aAa 561243 en foto’s. 
 

 

Laura 284 (de moeder van het Bonum-stiertje) heeft in 
1579 dagen al een levensproductie van 82.018 liter met 
gemiddeld 4,02% vet en 3,52% eiwit goed voor een 
gemiddelde LW van 140. 
 

 

De hoogst producerende Ricol-dochter is Hennie 63 met 
in 343 dagen 18.113 kg melk 4,65% vet 3,56% eiwit 
goed voor 141 LW bij een TKT van 392 dagen. 
 

Naast het gericht gebruiken van hun eigenstier 
Ricol (waarvan twee maal 1000 dosis zijn inge-
vroren) worden er door Roelofs stieren als 
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Bonum, Miura, Comedy, Rodeo, Amuse, Slash 
en Bernell, gebruikt op hun veestapel. 
Rob Roelofs, “We gebruiken nu zo’n 15 jaar 
het Triple A systeem en je ziet met een stier 
als Ricol dat het gewoon heel goed werkt.” 
 

Nogmaals dank aan de familie Mooijman en 
Roelofs voor deze onvergetelijke dag. 
 

 

Maurice Kaul 25 jaar analyseur 
 

 
 

 

Namens Bram Kemna, Danielle Valcavi, Ennio Liesens, 
Ruud Kemna, Karen Sherman, Jan Schilder, Marc Crans-
hof, Theo Pieters, Lory O’Hanlon en Marcel Verboom 
werd een levensloopcompilatie aan Maurice aangebo-
den. 
 

Dit jaar is Maurice Kaul al 25 jaar werkzaam als 
erkend aAa-analyseur. Op 6 juni werd dit heu-
gelijke feit gevierd middels een surprise party 

waar alle analyseurs uit Europa aan deelna-
men. Ze waren in Nederland aanwezig voor 
een mini conferentie. Daarnaast was Karen 
Sherman (de dochter van Mary Weeks die ook 
op het kantoor in Vermont V.S. werkt) ook op 
werkbezoek in Europa en was zij natuurlijk ook 
van de partij. 
Onder het genot van een goed glas bier en 
wijn werd het jubileum van Maurice aan de 
hand van een BBQ gevierd. 
 

Europese conferentie 
De dag hierop is de Europese conferentie ge-
houden met alle analyseurs van Europa. Na 
een theoretische basis in het hotel, waar de 
gewenste focus voor de dag werd besproken, 
ging de groep naar KI-Samen waar eerst de 
Limburgse-vlaai werd genuttigd alvorens naar 
de stieren te gaan. 
 

 
 

 
 

Bij verschillende stieren werd gekeken naar 
specifieke kwaliteiten en problemen die bij het 
analyseren horen. Door met elkaar als colle-
ga/vrienden te discussiëren en ideeën uit te 
wisselen, kwamen de analyseurs tot beter in-
zicht en kon je aan de hand van volwassen 
stieren ook zien hoe een oudere stier onder 
invloed van leeftijd en hormoonproductie er 
werkelijk uitzien. 
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Ook werd even gekeken naar Big Malki die 
met zijn ruim 10 jaar nog geen enkel teken van 
slijtage laat zien. 
 

 

Samen met Gerard Scheepens van KI-Samen op de kiek 
met Norwin op de achtergrond. 

 
Het middagprogramma werd op het Grashoek 
melkveebedrijf gehouden. Ook hier werd er 
tussen de beste melkkoeien van de familie van 
Engelen kennis uitgewisseld. 
 

 
 

 
 

Namens alle analyseurs van Europa en mede 
namens Mary Weeks; “A huge thank you to 
K.I. Samen for offering to host the training day 

for our European analyzers. It was a beautiful 
day full of good cows and company”. 
 

 

Nicoline is niet meer 
 

 
 

Op 8 september is mijn beste koe ooit, Nicoli-
ne overleden. 
Ze kon ‘s morgens niet meer opstaan en bleek 
aan alle drie haar spenen massief coli te heb-
ben. Die middag was het al einde verhaal. 
Ze werd 19 jaar en 2 maanden. 
Haar totale levensproductie is nu berekent op 
206.371 kg melk met 4,21% vet en 3,64% eiwit 
en dat geeft een totaal van 16.198 kg vet en 
eiwit. 
Ik ben eigenlijk benieuwd hoeveel koeien er in 
de wereld meer hebben gegeven. 
 

De koe was voor mij op veel fronten speciaal. 
Haar prachtige en jeugdige kop met haar intel-
ligente blik. Ze zocht nooit de confrontatie 
met ander koeien en ging altijd haar eigen 
gang. Als er gevoerd werd dan lag ze bijna al-
tijd en ging pas vreten als er bijna geen andere 
koeien aan het voerhek stonden. 
Haar rug was nog kaarsrecht en sterk. Ook 
haar uier was nog steeds mooi gaaf van kwali-
teit en mooi klein. Ze was alleen een keer eer-
der 3-speen geworden. Ook haar beenwerk 
was nog droog en gaaf, alleen de voorpoten 
stonden wat gebogen van beginnende reuma. 
Haar lopen werd ook wat strammer. 
Ze had een enorme wilskracht en doorzet-
tingsvermogen. Dat bewees ze op 14 jarige 
leeftijd nadat er in de droogstand op haar 



Triple-A-vereniging Jaargang 30 8 Nieuwsbrief Oktober 2022 

speen getrapt is. De speen lag in diggelen 
maar het kanaal en slotgat waren nog in takt. 
Ik besloot om bij zo’n goeie koe dit door de 
veearts te laten bijwerken. Zelf had ik geen tijd 
om te helpen, maar toen ze klaar was had ze 
de speen er mooi afgeknipt. De koe kreeg zwa-
re uierontsteking en kalfde daardoor ruim een 
maand te vroeg af. Ze hield ruim een maand 
koorts en kreeg in die tijd 4 of 5 verschillende 
behandelingen maar niks hielp. 
 

 
 

Daarna knapte ze toch langzaam op en heeft 
ze nog een redelijke lijst gemaakt en de rest is 
geschiedenis. 
 

Het geeft ook extra voldoening dat je zo’n bes-
te koe kunt fokken met zoveel eigen fokkerij 
er achter. En haar witrug-aftekening maakt het 
nog extra speciaal. Ik denk zelfs dat er in de 
fokkerij meer gebruik gemaakt kan worden 
van de witrug-aftekening, want de koeien die 
het hebben zijn plezieriger in de omgang en 
zijn gemiddeld sterker en blijven daardoor 
langer lopen! En dat willen we toch allemaal?! 
Want van de 38 koeien die bij ons de 100.000 
gehaald hebben hadden er liefst 20 de witrug-
aftekening. 

Aldert van der Spek 
 

 

Karen Sherman bezoekt Europa 
 

Mijn beste herinneringen als kind bij mijn 
grootvader Bill Weeks, zijn de momenten van 
gewoon zitten en lekker met hem praten. Hij 
maakte altijd tijd vrij voor mij en mijn broer, 
wat hij ook aan het doen was. 
Ik werk sinds 2015 met mijn moeder, Mary, op 
het kantoor van aAa, maar ik wilde altijd al 
graag een keer reizen om direct van de analy-

seurs meer over aAa te leren. Eindelijk, in juni, 
kon ik twee weken met alle aAa-analyseurs 
doorbrengen in Europa. 
 

De eerste stop van de reis was Ierland, bij Lory 
O'Hanlon en zijn familie, om twee dagen te 
analyseren, bedrijven te bezoeken en twee 
keer per dag te melken op zijn boerderij. Dit 
hielp me om snel over een jetlag heen te ko-
men! Het liet me ook zien hoe alle kwaliteiten 
en problemen waar analyseurs naar zoeken de 
vorm en functie van een koe beïnvloeden.  
Daarna was het op naar Schiphol om Jan en 
Coby Schilder te ontmoeten. Jan zorgde er-
voor dat mijn melkvaardigheden op peil ble-
ven op de boerderij van zijn broer, waarna 
Coby en ik een oude windmolen bezochten en 
spraken over de Nederlandse cultuur en de 
diepe wortels van de landbouw in het land. Ik 
had geen idee hoeveel Nederlandse boeren de 
wereld werkelijk voeden! 
Vervolgens zijn we van Noord-Holland naar 
Limburg gereisd om het 25-jarig jubileum van 
Maurice Kaul als analyseur te vieren. Het was 
een verrassingsfeest, mede georganiseerd 
door Sandra in het huis van Kaul. Maurice had 
nooit iets vermoed en was compleet verrast! 
Alle analyseurs uit Europa waren erbij en we 
hebben een geweldige avond gehad. Ik ben 
dankbaar dat ik bij zo'n speciale gelegenheid 
aanwezig mocht zijn. 
 

 
 

De volgende ochtend begonnen we de mini-
conferentie in een plaatselijk hotel. Hierna 
konden de analyseurs en ik bij K.I. Samen te-
recht die ons de fantastische mogelijkheid gaf 
voor training en discussie tussen de dieren. 
Niets is waardevoller voor analysers dan sa-
men tijd door te brengen om ideeën uit te 
wisselen en van elkaar te leren. 
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‘s Avonds reden wij met Daniele Valcavi en 
Lory O’Hanlon terug naar Jan en Coby in Heer-
hugowaard. 
 

De volgende dag begonnen we met het bedis-
cussiëren van dieren op de boerderij van Peter 
en Miranda Schilder. Daarna bezochten we de 
kaaswinkel van Klaver en kochten we de beste 
kaas die ik ooit geproefd heb. Hierna bezoch-
ten wij zowel het geiten- als het melkveebe-
drijf van de familie Klaver, waar we werden 
verwelkomd door de familie en waar alles 
prachtig en vlekkeloos uitzag. 
 

 
 

De volgende morgen gingen Daniele en Lory 
via Schiphol weer richting huis en reden Jan en 
ik naar Friesland om Marcel Verboom te ont-
moeten. Bedankt, Marcel, dat je tijd voor me 
hebt vrijgemaakt op de dag van het afstuderen 
van je dochter!  
Met Jan en Marcel zag ik veestapel na veesta-
pel evenwichtige, hardwerkende koeien. Aan 
het einde van een fantastische week genie-
tend van de gastvrijheid van Jan en Coby, 
vloog ik naar Denemarken om met Ennio 
Liesens mee te rijden.  
Tot mijn verbazing en met blijdschap werd ik 
op het vliegveld opgewacht door de eerste 
aAa-klant in Denemarken, Aldert en Angelina 
van der Spek, die vriendelijk hadden aangebo-
den om me op te halen en mij hun prachtige 
veestapel lieten zien. Toen ik hun bekende koe 
Nicoline zag, die op 18-jarige leeftijd nog 
steeds krachtig en gezond was, realiseerde ik 
me echt hoeveel geluk ik heb om betrokken te 
zijn bij aAa. 
 

De volgende twee dagen bezochten Ennio en 
ik Deense veehouders. Op één dag zag ik hoe 
Ennio honderden koeien analyseerde bij een 
groot melkveebedrijf. Aan het eind van de dag 
draaiden mijn gedachten rond! De Deense 

boeren die we bezochten hadden veel goede 
ideeën en suggesties die ik zal gebruiken om 
onze klantenservice te verbeteren. 
 

 
Karen Sherman in de melkput bij Aldert van der Spek. 
 

Ik wil alle analyseurs, boeren en hun families 
bedanken voor het mogelijk maken van mijn 
reis. Ik heb zelfs meer geleerd dan ik had ge-
hoopt, en ik ben dankbaar dat ik zoveel ge-
weldige mensen heb mogen ontmoeten.  
Door de veestapels te zien met uitgebalan-
ceerde koeien die jullie hebben gefokt, begrijp 
ik de echte waarde van aAa en wat het kan 
doen. Ik ben zo blij om te helpen voortzetten 
wat mijn grootvader zoveel jaren geleden is 
begonnen. 

Karen Sherman 
 

 

Trip naar Tsjechië 
 

Donderdag 7 april vertrok ik samen met Jan 
Schilder, naar Tsjechië voor het jaarlijkse be-
zoek. 
Na aankomst op Praag airport werd de rit naar 
KI Impuls te Bobrova ingezet. Dit is ongeveer 
drie uur ten oosten van Praag. Hier kregen we 
een aantal prachtig bespierde Fleckvieh-
stieren te zien op een leuke locatie. Bedrijfs-
leider Michal nodigde Jan uit om op de jaar-
lijkse bullparade een inleiding over aAa te ge-
ven. Op dit event worden de stieren aan de 
veehouders getoond. 
 

Hierna vervolgden we onze trip richting de 
grens van Slowakije met als bestemming KI 
Zooservis in Mankovice. Door een vertraging 
van onze vlucht naar Praag arriveerden we 
daar pas rond 20:00. Desondanks werden we 
enthousiast ontvangen door een vader-
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dochter duo die ons met de nodige trots een 
10 -tal stieren presenteerde. Na het analyse-
ren werden we nog op het kantoor uitgeno-
digd om hun vele vragen te beantwoorden en 
een goed gesprek over fokkerij te hebben. 
Omstreeks middernacht arriveerden we in ons 
hotel te Hradec Kralove. 
 

 
Bij KI Impuls te Bobrova kregen we een aantal prachtig 
bespierde Fleckvieh-stieren te zien. 
 

De volgende ochtend werden we op het melk-
veebedrijf Vsestary van Jan Bruinsma ver-
wacht. Dit bedrijf ligt midden in het gebied 
waar in 1866 de historische slag tussen Oos-
tenrijk en de Pruisen plaats vond, met 35000 
doden en gewonden. Je ziet dan ook overal de 
herinneringen door de vele gedenktekens die 
je tegenkomt. Daar aangekomen had de goed-
lachse bedrijfsleider Martijn Veening gelukkig 
de koffie al klaar. Die konden we na de korte 
nacht wel gebruiken! De uit Noordwolde (Gr) 
afkomstige Martijn is hier neergestreken, om-
dat hij een Tsjechische vrouw heeft. Inmiddels 
heeft hij de leiding over de veehouderijbedrij-
ven. Hij spreekt vloeiend Tsjechisch, tenminste 
zo klinkt het voor ons. 
 

 
Jan Bruinsma en Martijn Veening de mannen achter de 
goede resultaten van het melkveebedrijf Vsestary te 
Hradec Kralove in Tsjechië. 

Jan Bruinsma streek hier ruim 20 jaar geleden 
neer na een carrière als John-Deere dealer in 
de Noordoostpolder. Het bedrijf bestaat van-
daag uit twee melkveebedrijven met samen 
ongeveer 850 melkkoeien, een apart jongvee-
bedrijf en een afkalflocatie. De 850 koeien 
worden 2x daags in een dubbele 20 Swing over 
gemolken en de productie is op dit moment 
10.600 Kg met 3,85% vet en 3,45 % eiwit. 
Op alle bedrijven worden de dieren op stro 
gehouden om zoveel mogelijk vaste mest te 
produceren. Bruinsma heeft wel eens gezegd 
dat dat een van de belangrijkste dingen is die 
de dieren moeten doen is mest maken. De 
mest wordt op het 3300 hectare grote agrari-
sche bedrijf gebruikt om de bodem zo gezond 
mogelijk te krijgen/houden. Er worden naast 
voedergewassen en granen ook uien en broc-
coli verbouwd. 
 

Alle dieren worden op stro gehouden om zoveel moge-
lijk vaste mest te produceren om uiteindelijk de bodem 
zo gezond mogelijk te krijgen/houden. 
 

Een 1,2 megawatt biovergister maakt het ver-
haal compleet. Het doel is om alles zoveel mo-
gelijk in balans te brengen, dus zoveel mogelijk 
voer voor de dieren zelf te verbouwen en mest 
en digistaat weer op het land te brengen en zo 
een echt kringloop bedrijf te worden. 
Het bloed kruipt waar het niet gaan kan en 
zodoende heeft Jan zijn oude liefde de me-
chanisatie ook weer groots aangepakt en zijn 
ze naast Kubota dealer ook importeur van ver-
schillende machines en merken in Tsjechie. 
 

Na het analyseren van de pinken hebben we 
op de melkveebedrijven tussen de koeien ge-
lopen waar we een aantal fraaie dochters van 
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Leko, Lifetime, Prince, Malki, Stellando en Vi-
gor zagen. Jan analyseert hier de koeien sinds 
2007. 
 

 
 

Twee hele beste koeien in de 850 koppige veestapel. 
Boven een Galaxy x Prince  die in haar vijfde lijst al ruim 
65.000 liter heeft geproduceerd. Onder een O-Alexman 
x Gold-Spike die in vier lactaties al over de 50.000 zit. 
 

Vrijdagavond nog een hele gezellige avond 
met Jan in Hradec Kralove gehad waar Ennio 
de vele verhalen kon aanhoren van 2 ouwe 
mannen. Zaterdag werd de terugreis naar Ne-
derland ingezet. Wederom had onze vlucht 
een ruime vertraging en arriveerden we op het 
einde van de middag op Schiphol en namen 
we afscheid om elk onze rit naar huis in te 
zetten, we konden terug kijken op een prach-
tige trip. 

Ennio Liesens 
 

 

Triple-A werkt 
 

Recentelijk zijn er in Noord-Amerika en Europa 
weer stieren van verschillende rassen en bij 
verschillende KI-organisaties geanalyseerd. U 
kunt op de website www.aaaweeks.com in de 
zoekpagina [aAa® Bull Central] aan de hand 

van verschillende selectiecriteria stieren zoe-
ken. 
 

  

Opmerkelijk deze trip in Europa was wel het 
grote aantal nieuwe rassen en soorten die 
geanalyseerd werden. Zo was er voor het eerst 
dat een aantal Pinzgauer-stieren zijn geanaly-
seerd en ook uniek waren de mediterraanse 
waterbuffels in Italië die bij twee verschillende 
KI-stations van een code zijn voorzien. Ook 
werd er voor het eerst KI-bokken in Duitsland 
geanalyseerd. 
 

 
Maurice Kaul en Jan Schilder bokken aan het analyseren 
bij Geiten-KI-Nederland in Rijen. 
 

 
 

https://aaaweeks.com/
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Jan Schilder en Marcel Verboom tijdens de stierentrip 
bij Geno en de stier Roen (Noors rood) en Herzkloppen 
(Fleckvieh) bij Oö Bessamungsstation. 
 

 
 

 
Jan Schilder en Theo Pieters op de foto met twee 
Pinzgauer-stieren bij BSG in Greifenberg. Samen ook in 
Hannover om bokken voor GIC te analyseren. 
 

 
Jan Schilder en Daniele Valcavi met de eerste mediter-
raanse waterbuffel die officieel aAa-geanalyseerd is. 

Sarah Le Feuvre op eiland Jersey  
Op het eiland Jersey is Elite Jerseys van de 
familie Le Feuvre een van de vooraanstaande 
bedrijven. Sarah Le Feuvre laat veel van haar 
koeien de revue passeren op haar FB-pagina. 
Ze laat hier duidelijk zien dat veel van haar 
succesvolle koeien uit de juiste aAa-paringen 
zijn voortgekomen. 
 

 
 

Een tijdje terug is er een discussie geweest 
over de verdiensten van aAa in een andere 
discussiegroep. Dit zette haar aan het denken 
over een aantal vaarzen die ze die week had-
den laten punten. Ze gebruikten een paar riet-
jes van een onbewezen stier die geen aAa-
code had, hij heeft twee EX-97-koeien die heel 
dichtbij in zijn pedigree staan, dus de meeste 
boeren zouden een goed exterieur van zijn 
dochters verwachten. Ze kregen één goed uit-
gebalanceerde dochter uit een All Island VG-
88-koe die 234 nodig heeft. De andere twee 
worden ondersteund door 2 generaties EX en 
hun zeer verfijnde moeder had 654 nodig 
maar werden uiteindelijk beoordeeld met 79 
en 80 punten. 
Dit versterkt haar geloof in aAa en ze kijk er 
telkens naar uit om Marcel Verboom weer op 
het bedrijf te zien. 
 

Mooi voorbeeld van haar passie voor fokkerij 
en aAa is wel Elite Comerica Poppy VG-87. Ze 
is voortgekomen uit een 534 x 534 (100%) 
paring. 
Ze werd eerste bij de melkgevende vaarzen en 
kampioen van de Jersey Island 2021 Virtual On 
Farm Challenge (gekeurd door Ryan en Freynie 
Lancaster). Tevens werd ze eerste bij de melk-
gevende vaarzen op de Royal Jersey Agricultu-
ral & Horticultural Society Island Show oktober 
2021  
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Elite Comerica Poppy VG-87 is het resultaat van een 
100% aAa-paring, 534 x 534. 
 

Dit jaar was de vaars van Le Feuvre, Lassies 
Nuance Supreme VG-88, de hoogste gepunte 
van het eiland Jersey. In april zette Sarah Le 
Feuvre haar op de foto en deelde dit op social 
media. Ze is een dochter van St-Lo Nuance 
met aAa 162, uit een moeder die aAa 1652 
nodig had. Eind juni werd kampioen melkge-
vende vaarzen. Tijdens het kampioenschap 
melkgevende vaarzen eind september, werd 
Lassies Nuance Supreme reserve. 
 

 
Lassies Nuance Supreme wordt reserve bij de melkge-
vende vaarzen, dit keer onder leiding van Steve Le Feu-
vre. De Nuance-dochter is aAa-gefokt. 
 

 
En de Supreme Champion van 2022 voor de Spring 
Show: Sarah Le Feuvre’s ‘Elite Joel Noblesse’ (v. Guimo 
Joel CJCC ET) die eerder eerste jonge koe was 
 

De algemeen kampioen van de Spring Show 
2022 werd Elite Joel Noblesse; een Guimo Joel 
dochter die ook aAa-gefokt is door de familie 
Le Feuvre. Noblesse stond op de eerste plaats 
onder leiding van John James Le Feuvre, en op 
de tweede plaats kwam Lassies Ambition Flo-
wer, wederom van Sarah Le Feuvre. 
 

Zeven nieuwe excellente bij John de Vries 
Tijdens de inspectie in juli zijn er zeven nieuwe 
excellente koeien ingeschreven op het bedrijf 
van John de Vries te Boijl in Friesland. Opval-
lend is, dat van dit zevental er vier van een 
eigen gefokte stier komen. Twee van de nieu-
we excellente koeien hebben Jimm. Holstein 
Iceman aAa 564123 als vader. 
John de Vries die rond de 100 koeien melkt, 
geniet van mooie koeien en de combinatie van 
zijn fokkerij-ideeën gebaseerd op aAa en een 
optimale verzorging, maakt dat het totaal aan-
tal excellente koeien met het Jimm. Holstein 
prefix nu op 96 staat. 
 

 

Jimm. Holstein Venetië 30 EX-92 (vader Absolute) is de 
moeder van Mr Red Wolder aAa 642153, een Canvas-
zoon bij KI de Toekomst. 
 

Hoogst gepunte was Jimm. Holstein Venetië 
30 die EX-92 kreeg, met zelfs 95 punten voor 
frame. De donkerrode Absolute-dochter ver-
tegenwoordigde Nederland tijdens het EK in 
Libramont in 2019. ‘Ze is daarnaast enorm 
productief’, geeft John de Vries aan. “In drie 
lijsten is Venetië 30 al hard op weg naar 
50.000 kg melk met 5 procent vet en 4 procent 
eiwit. 
 

(Op de website van Veeteelt vindt u meer informatie) 
 

Het gevaar van social media  
Op internet komen via social media in verschil-
lende koeien- of fokkerijgroepen regelmatig 
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vragen voor advies naar de juiste stier voor 
een bepaalde koe of pink. 
Mark Yeazel van Ja-Bob Holsteins maakt opti-
maal en veelvuldig gebruik van het mediaplat-
form Facebook. In een post van 3 mei waar-
schuwde hij voor het vragen om hulp van je 
Facebook-vrienden. 
 

Top tien redenen waarom je niet op Facebook 
moet vragen "met wie moet ik mijn koe dek-
ken?": 
10) De meesten zullen de "hete" stieren van 
de club van het moment aanbevelen. 
9) De helft van het advies is precies het tegen-
overgestelde van wat de koe nodig heeft. 
8) Als de koe een dochter is van een 234-stier, 
is er een kans van 80% dat ze een 516 combi-
natie van aAa nodig heeft. 
7) Als je deze mensen niet zou vragen om op 
je kinderen te passen, waarom zou je ze dan 
vragen om je koeien te paren? 
6) Iemand rammelt vijf stieren op die niet 
goed passen, dood zijn, sperma niet beschik-
baar hebben of tot inteelt leiden. 
5) De meeste aanbevelingen zijn voor de doe-
len van iemand anders, niet die van jou! 
4) Mensen die je vertellen dat je koe te vies is 
of als ontvanger moet worden gebruikt, zijn 
niet je vrienden. 
3) Het leven is te kort om iemand anders je 
koeien te laten dekken. 
2) Velen begrijpen niet dat je fokt voor een 
betere koe, niet voor een giraf! 
1) Als uw koe kracht en breedte mist, is het 
antwoord altijd Jordan-Red, Hulk P Red of Rex 
PP Red! 
 
 

 
Mark Yeazel van Ja-Bob Holsteins maakt zelf zijn combi-
naties op basis van aAa en zal zich (ook voor deze Inno-
vator-dochter) nooit laten afleiden door adviezen van 
‘vrienden’ op social media. 

 

 

Mocht u iets interessants hebben wat leuk in de 
nieuwsbrief zou staan en dit graag met de leden 
van de Triple-A vereniging willen delen, dan kunt u 
dit altijd doorgeven aan een van de bestuursleden, 
de analyseurs, via de website of een e-mail. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


